
Geachte raadsleden commissie RO, 

 

Naar aanleiding van recente ontwikkelingen en relevante informatie willen wij u graag 

informeren over de kwestie rond de Lutkemeerpolder van de afgelopen week 

 

1. Brief van Wethouder Melanie van der Horst: Wat de KNMI ’23-scenario’s 

ons vertellen  

 

In haar recente brief te raadplegen via deze link, benadrukt de wethouder de urgentie 

van klimaatverandering en de gevolgen ervan voor Amsterdam. Ze waarschuwt voor 

mogelijke schade aan gebouwen en infrastructuur in laaggelegen gebieden en noemt 

het hitte-eiland effect als een ernstige bedreiging.   

● Behoud van de Lutkemeer wordt nog belangrijker in een toekomst met de 

verwachte toenemende neerslag. 

● Behoud van de Lutkemeer draagt bij aan CO2-reductie, omdat voedsel 

lokaal wordt geproduceerd, wat voedselverspilling vermindert en 

ontbossing in andere landen voor landbouwdoeleinden voorkomt. 

● De brief van de wethouder waarschuwt zelf voor mogelijke schade aan 

gebouwen en infrastructuur in laaggelegen gebieden. Waarom zouden we 

dan overwegen om de grootste gebouwen van de stad in de 

Lutkemeerpolder te bouwen? 

● De wethouder benadrukt het stedelijk hitte-eilandeffect en gaat zelfs zo ver 

om hitte als een sluipmoordenaar te bestempelen. Waarom zouden we dan 

bewust de Lutkemeerpolder willen omvormen tot een hitte-eiland? In 

Amsterdam Nieuw West is de gemiddelde gezonde levensverwachting al 

het laagst. Het hitte-eiland effect is met name merkbaar in Nieuw West, en 

juist daar zet de coalitie door met de ontwikkeling van een bedrijventerrein 

in het groene gebied. Zal er dan iets veranderen? 

● Groene ruimtes zorgen voor verkoeling, zoals de wethouder erkent. De 

Lutkemeer is momenteel groen, maar dat zal in de toekomst niet meer het 

geval zijn, aangezien 42 hectare zal worden verhard om private-

equitybedrijven zoals een Proptimize B.V. te verrijken. 

● De wethouder noemt biodiversiteit. Het voedselpark bevordert de 

biodiversiteit. 

● Een Voedselpark van 60 hectare creëert duurzame werkgelegenheid en 

duurzame winst. Maar het belangrijkste is dat een natuurinclusief park een 

gezonde leefomgeving en gezonde levensjaren beschermt. 

 

  

https://amsterdam.raadsinformatie.nl/document/13315396/1/Raadsinformatiebrief+Reactie+Amsterdam+op+klimaatscenario%27s+KNMI)


2. Notitie wethouder m.b.t. programma landelijk gebied (PPLG) in Commissie 

RO 

 

Op de agenda van 17 oktober aanstaande de Commissie RO staat - TKN 3 Notitie 

landelijk gebied en landbouw Amsterdam (VN2023-020900) -  te raadplegen via deze 

link. (Op verzoek van de PvdD zal deze notitie worden behandeld tijdens de volgende 

vergadering van 31 oktober.)  

 

"Amsterdam roemt de schoonheid en waarden van de verschillende scheggen en 

landschappen rond de stad en beschouwt deze als een belangrijk onderdeel van het 

goede vestigingsklimaat en de omgevingskwaliteit, die bijdraagt aan de brede 

welvaart. Dit landelijke gebied kent een groot aantal functies, die verweven zijn met 

die van de stad, denk aan: productie van voedsel (en potentieel biobased 

bouwmaterialen), natuur/biodiversiteit, recreatie (ontspanning en sportieve inspanning 

in de buitenlucht), waterberging en (kleinschalig) wonen."   

 

3. Motie Waterschap  

 

Het Waterschap wil onderzoek doen naar de gevolgen van klimaatscenario's voor hun 

werkzaamheden. Begin 2024 zijn de uitlagen van dit onderzoek te verwachten. De 

Lutkemeerpolder ligt 4,5 - 5 meter onder NAP. Om te voorkomen dat er onnodige 

voorbereidende kosten worden gemaakt, lijkt het ons juist verdere ontwikkelingen in 

de Lutkemeerpolder on hold te zetten. Deze motie is te raadplegen via deze link.  

 

4. VU Amsterdam Planetaire Health studies Lutkemeerpolder 

 

VU Amsterdam Planetaire Health studies presenteren op 17 oktober in ARTIS hun 

onderzoek naar de Lutkemeerpolder. Ze concluderen dat stadslandbouw in de 

Lutkemeerpolder beter aansluit bij het beleid van Amsterdam Circulair. Zie agenda 

circulair in de bijlage. Deze benadering heeft een bredere welvaartsdefinitie en heeft 

een positieve invloed  op verschillende aspecten. In de bijlage hun onderzoek. 

Hoewel de gemeente Amsterdam al heeft besloten de Lutkemeerpolder als 

bedrijventerrein te gebruiken, is het nog steeds mogelijk om deze beslissing te 

heroverwegen. Dit kan echter kostbaar en complex zijn, dit kan een mijlpaal betekenen 

in de strijd tegen de klimaatcrisis. Een start van een nieuwe benadering van natuur en 

stedelijke ontwikkeling. 

 

We willen benadrukken dat behouden van groene ruimtes noodzakelijk is. Wij gaan er 

vanuit dat bescherming van onze stad tegen klimaatverandering, en een gezonde 

leefomgeving uw prioriteit heeft.  

 

Wij vragen u: verdere ontwikkelingen in de Lutkemeerpolder on hold te zetten!  

 

Namens Voedselpark Amsterdam, Iris Poels.  

17 oktober 2023 

https://amsterdam.raadsinformatie.nl/vergadering/1156549
https://amsterdam.raadsinformatie.nl/vergadering/1156549
https://agv.waterschapsinformatie.nl/document/13333939/2/231012+-+Motie+Klimaatverandering+gevolgen+AGV

